
آرمان ملی: نحوه قضاوت داوران در فصل گذشته با 
انتقادات زیادی همراه شد. در این روزها اما شرایط جدیدی 

برای داوران فوتبال کشورمان مصوب شده است. 

شرایط جدید 
خداداد افشاریان درمورد شرایط جدید مصوب شده برای 
داوران و کمک داوران لیگ برتر و ناظران داوری فوتبال کشور 
اظهار داشت: طبق اساسنامه فدراسیون، سیاست گذاری کلان 
داوری کشور برعهده کمیته داوران است و دپارتمان داوران 
مصوبات کمیته داوران را اجرا می کند. بر این اساس، کمیته 
داوران اخیرا جلسه ای را با حضور تمام اعضا تشکیل داد و 
تصمیماتی را در خصوص دعوت داوران و کمک داوران لیگ برتر 
و ناظران داوری کشور اتخاذ کرد. وی افزود: بنابر دستور رئیس 
و مصوبه هیات رئیس فدراسیون برای چابک سازی و استاندارد 
کردن تعداد داوران با توجه به بازی های لیگ، به همین منظور در 
راستای تحقق اهداف مصوبه هیات رئیسه، کمیته داوران تشکیل 
جلسه داد و با توجه به برخی آیتم ها بدون توجه به اغراض 
شخصی یا استانی، تصمیم بر این شد داوران و کمک داورانی که 
در فصل گذشته لیگ دسته اول قضاوت کردند، امسال به لیگ 
برتر در شروع فصل اضافه نشوند. ضمن اینکه هیچ داوری خط 
نخورده یا از داوری محروم نیست. در همین راستا اینجا اعلام 
می کنم 4 داور و 6 کمک داوری که در لیگ برتر بدترین قضاوت 
را کرده باشند، جای خود را در هر سطحی به داوران و کمک 
داوران لیگ یک خواهند داد. از تمام داوران، اهالی فوتبال، 
روسای هیات ها و افرادی که به عشق فوتبال و به ویژه داوری 
اهتمام دارند تشکر می کنم و امیدوارم نسبت به این تصمیمات 
که در راستای چابک سازی و پوست انداختن داوری کشور است، 
کمک کنند. افشاریان در مورد شرایط ناظران داوری گفت: 
داورانی که در هر سطحی از لیگ های فوتبال قضاوت کردند باید 
در یک رده پایین تر از رده خود نیز نظارت کنند. به استثنا داوران 
و کمک داوران بین المللی بازنشسته یا داوران ملی بازنشسته که 
بیش از 120 قضاوت در لیگ برتر فوتبال داشته باشند. داوران 
درجه ملی که در لیگ برتر فوتبال حضور داشتند و حداقل 30 
مسابقه در لیگ اول نیز قضاوت کردند مجاز به نظارات در لیگ 
دسته اول خواهند بود. داوران درجه ملی که فقط در لیگ دسته 
اول قضاوت کردند برای نظارت در همان سطح باید حداقل 60 
بازی در لیگ دسته اول قضاوت کرده باشند. ضمن اینکه ناظران 
داورانی که متولد 1337 هستند طبق آیین نامه جاری کمیته 
داوران تا پایان نیم فصل مسابقات مجاز به نظارت بوده و پس 
از آن بازنشسته می شوند. وی افزود: شرکت کنندگان در دوره 
نظارت که مجموع نمرات آزمون آنها زیر 50 باشد فاقد صلاحیت 
نظارت در لیگ های کشور تا پایان فصل هستند. داورانی که پس 

از بازنشستگی در کلاس مقدماتی نظارت داوری مردود شدند 
یا در آن کلاس شرکت نکردند باید در کلاس ابتدایی نظارت 
حاضر شوند تا در صورت قبولی به کلاس دانش افزایی پیش 
فصل نظارت دعوت شوند، البته به استثنا داوران و کمک داوران 
بین المللی بازنشسته. باتوجه به کمبود نیروی انسانی در داوری 
فوتبال بانوان مقرر شد ناظران داوری بسته به نیاز کمیته داوران 
تا پایان سن 68 سالگی به کار گرفته شوند. رئیس کمیته داوران 
گفت: ضمن احترام به کلیه داوران و کمک داوران و ناظران در 
سطح کشور، تصمیمات کمیته داوران تنها در جهت رشد و 
اعتلای سطح کیفی، پشتوانه سازی و جوانگرایی داوری کشور و 

به دور از نظرات شخصی بوده است. 

خط روی نام داوران 
خداداد افشاریان در گفت وگو با ایسنا در خصوص کم کردن 
داوران لیگ برتری و انجام آن برای کلاس های داوری بیان کرد: 
بالاخره با کمک هیات رئیسه فدراسیون فوتبال و اعضای کمیته 
داوران این اتفاق صورت گرفت و به همه استان ها نیز ابلاغ 
شد. داوران واجد شرایط از فردا در کلاس های داوری شرکت 
خواهند کرد و خدا را شکر مشکلی در این خصوص وجود ندارد. 
وی درباره معیار حذف داوران از لیست داوران لیگ برتری 
عنوان کرد: ما چند معیار برای این کار داشتیم. اولین معیار این 
بود که داورانی که سال گذشته در لیگ یک قضاوت داشتند، 
در لیست داوران لیگ یکی باقی ماندند و از لیست داوران لیگ 
برتری خط خوردند. معیار دوم، میانگین نمره داوران بود که 
داورانی که نمره آنها زیر 8 بود، از لیست خط خوردند. همچنین 
داورانی که در فصل پیش قضاوتی نداشتند و تنها به عنوان 
داور ذخیره یا چهارم رفتند، از لیست داوران لیگ برتری خط 
خوردند. او درباره کمک داوران نیز بیان کرد: کمک داورانی که 
امتیاز آن ها زیر 8 بود یا حداکثر دو بازی پرچم زدند، از لیست 
کمک داوران حذف شدند. همچنین داوران و کمک داورانی که 
کمترین میانگین امتیاز در نیم فصل نخست را داشته باشند، 

در نیم فصل دوم در لیگ یک سوت و پرچم خواهند زد. رئیس 
کمیته داوران درباره لیست منتشر شده از داوران حذف شده، 
توضیح داد: آن لیست اشتباهاتی دارد و تعداد آنها هم بیشتر از 
آن است که در رسانه ها آمده است. حدود 50 داور و کمک داور 
خط خورده اند. خدا را شکر با صحبتی که با همه شده بود، همه 

شرایط را پذیرفتند و کسی به این موضوع اعتراضی نداشت. 

نظر کارشناس 
نوید مظفری کارشناس داوری فوتبال کشورمان درباره 
مصوبه جدید کمیته داوران به تسنیم گفت: مصوبه جدید 
کمیته داوران خوب است، اما نحوه اجرای آن اشتباه است. در 
لیگ برتر فوتبال ما باید 20 تا 22 داور قضاوت کنند و بیشتر 
از آن درست نیست. کمیته داوران یک کمیته مستقل است 
و نیازی به مصوبه هیات رئیسه فدراسیون فوتبال ندارد، اما 
چون نمی خواستند مقابل هیات های استانی قرار بگیرند، 
تصمیم گیری در این خصوص را برعهده یک نهاد بالاتر قرار 
داد تا جای هیچ اعتراضی باقی نماند. وی ادامه داد: هیات های 
استانی ما قدرت زیادی دارند و نقش آنها در انتخابات رئیس 
و اعضای هیات رئیسه فدراسیون بسیار پررنگ است. در 
سال های گذشته هیات هر استانی افراد زیادی را برای قضاوت 
مسابقات به کمیته داوران معرفی می کرد و ما به همین دلیل 
تعداد زیاد داوران را در مسابقات داشتیم. مصوبه جدید هیات 
رئیسه فدراسیون، نشانه ضعف کمیته داوران است. کارشناس 
داوری فوتبال کشورمان در پاسخ به این سؤال که »تصمیم 
جدید کمیته داوران کیفیت داوری لیگ فصل آینده را افزایش 
می دهد؟«، خاطر نشان کرد: مطمئناً این مصوبه به نفع داوری 
ما خواهد بود، همان طور که گفتم هرچه تعداد داور کمتری 
فعالیت داشته باشند به نفع جامعه داوری خواهد بود، اما این را 
هم می دانم که در آینده ای خیلی نزدیک این مصوبه صد درصد 
اجرا نخواهد شد و باز شاهد فشار هیات های استانی خواهیم 

بود و نفرات جدیدی معرفی خواهند شد. 
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گفت وگو

صحبت های رئیس کمیته داوران و کارشناس داوری 

مصوبه جدید؛ خوب یا بد؟مصوبه جدید؛ خوب یا بد؟

  کوتاه 
ایسنا: معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس هر گونه نقل 
قول منتسب به خود درباره این باشگاه را تکذیب کرد. محمد 
محمدی در گفت وگو با ایسنا، درباره نقل  قول منتصب به او 
درباره بازگشت به باشگاه پرسپولیس در صورتی که یکی از 
مسئولان فعلی این باشگاه حضور نداشته باشد، اظهار کرد: 
از تاریخ 21 خرداد که از باشگاه پرسپولیس جدا شده ام، هیچ 
مصاحبه ای درباره پرسپولیس انجام نداده ام و هرگونه نقل 
قول من منتشر شده را تکذیب می کنم. در روزهای اخیر نقل 
قولی از محمد محمدی منتشر شده بود مبنی بر این که در 
صورتی که یکی از مسئولان باشگاه پرسپولیس از سمتش 
برکنار شود، به این باشگاه باز خواهد گشت. دروازه بان سابق 
پرسپولیس 16 اردیبهشت سال گذشته به عنوان معاون 
ورزشی پرسپولیس انتخاب شد و در طول فصل گذشته همراه 
با پرسپولیس به مقام قهرمانی لیگ برتر و جام حذفی دست 

یافت اما با پایان فصل از سمت خود کناره گیری کرد..

بیــن المــلل 
  هم تیمی سابق لیونل مسی عقیده دارد او به پیشرفت 
لیگ حرفه ای آمریکا کمک بسزایی خواهد کرد و همه از دیدن 
بازی هایش لذت خواهند برد. به گزارش TYC،  لیونل مسی 
سرانجام در مراسمی به هواداران اینترمیامی معرفی شد و رسما با 
این تیم آمریکایی قرارداد امضا کرد. او پس از عقد قرارداد رسمی 
با اینترمیامی گفت: »بی صبرانه در انتظار آغاز مسیری جدیدی 
در زندگی ام هستم. انگیزه بالایی برای درخشش در اینترمیامی 
دارم و امیدوارم بتوانم در این پروسه زیبا و جذاب به تیم کمک 
کنم. سرخیو آگوئرو، دوست و هم تیمی سابق لیونل مسی، که در 
 MLS میامی حضور دارد با اشاره به حضور این فوق ستاره در لیگ
گفت: حقیقت این است که بسیار خوشحالم که لئو اینجا در میامی 
است. من اینجا زندگی می کنم و سعی می کنیم از حضور مسی 
در میامی لذت ببریم. بسیاری از مردم قطعا از دیدن بازی های 
مسی در تلویزیون لذت خواهند برد. آگوئرو درباره جزئیات 
صحبت هایش با لیونل مسی پیش از پیوستن به اینترمیامی هم 
عنوان کرد: به عنوان یک دوست اغلب سعی می کنم از او نپرسم 
کجا می رود. یک بار از او پرسیدم که قرار است چه بکنی که لیونل 
مسی به من گفت آنجا در یک کبابی منتظر من باش و همه چیز را 
برای من آماده کن! من اینجا در میامی هستم و به او کمک خواهم 
کرد تا بتواند شرایط خوبی را تجربه کند. من در لاس وگاس بودم 
و قطعا این هفته با مسی دیدار خواهم کرد و کباب خواهیم خورد. 
اگرچه چهره هایی مانند وین رونی، زلاتان ایبراهیموویچ و حتی 
دیوید بکام، یکی از مالکان اینترمیامی تاکنون در ایالات متحده 
بازی کرده اند ولی آگوئرو به خوبی می داند که مسی با بقیه فرق 
دارد و یک انقلاب واقعی در MLS ایجاد خواهد کرد. مهاجم 
سابق تیم ملی آرژانتین گفت: حضور مسی در آمریکا باعث 

می شود تا خیلی از ستاره ها 
در  حضور  به  تصمیم  نیز 
این لیگ بگیرند. او بازیکن 
مناسبی برای MLS است و 

سایر بازیکنان نیز انگیزه خواهند 
داشت که بخواهند اینجا باشند. 
MLS قطعا از این انتقال سود 
خواهد کرد و بهتر خواهد شد. 
مسی قطعا باعث پیشرفت لیگ 

خواهد شد.

بدهی ۷۰۰ میلیونی پسر داورزنی  
به فدراسیون تکواندو! 

ایسنا: خزانه دار فدراسیون تکواندو در 
گزارش مالی خود به وصول نشدن چک های 
اجاره سالن بدنسازی فدراسیون تکواندو به 
فرزند محمدرضا داورزنی خبر داد. در جریان 
برگزاری مجمع سالیانه فدراسیون تکواندو، 
خزانه دار فدراسیون در بخشی از گزارش مالی 
خود درباره درآمدهای محقق نشده فدراسیون 
تکواندو گفت: سالن بدنسازی فدراسیون 
تکواندو به آقای داورزنی اجاره داده شد اما 
هیچ کدام از چک ها وصول نشد. هادی ساعی 
در پایان مجمع در جمع خبرنگاران در اینباره 
گفت: این اتفاق در دوره گذشته بوده است اما 
الان در اختیار خود فدراسیون است و به جایی 
اجاره نداده ایم. تیم های ملی تکواندو از این سالن 
بدنسازی استفاده می کنند و بخشی هم که از 
بیرون می آیند هزینه آن را پرداخت می کنند. 
او درباره میزان بدهی داورزنی به فدراسیون 
تکواندو بابت اجاره سالن بدنسازی گفت: حدود 
۹00 میلیون تومان مبلغ اجاره بوده که بخشی 
از آن وصول شده است. این سالن به صورت 

شخصی اجاره داده شده بود. 

خارج ازمستطیل سبز

طارمی به میلان اوکی داد  
خبرنگار سرشناس ایتالیایی مدعی شد که 
مهدی طارمی با پیشنهاد میلان موافقت کرده 
است و راهی این تیم خواهد شد. به گزارش 
OnsidrAr، درخشش مهدی طارمی در پورتو 
باعث شده است تا این مهاجم ایرانی مورد توجه 
تیم های بزرگ اروپایی قرار گیرد. میلان رسما با 
این بازیکن وارد مذاکره شده است. متئو مورتو، 
خبرنگار سرشناس ایتالیایی، مدعی شده است 
که مهدی طارمی با پیشنهاد میلان موافقت 
کرده و راهی این تیم خواهد شد. میلان برای 
انتخاب جایگزین زلاتان ایبراهیموویچ روی 
طارمی دست گذاشته است. البته تنها این تیم 
نیست که خواستار جذب مهاجم ایرانی پورتو 
است. تیم های بایرن مونیخ، منچستریونایتد و 
اینتر هم مشتری این بازیکن هستند و باید دید 

که او در نهایت چه تصمیمی می گیرد. 

خبـــــر

شانس خوب استقلال! 

 گفته می شود  قراردادهای اکثر فوتبالیست ها بیش از حد 
زیاد است. کدامیک از بازیکنان در فوتبال ایران هستند که ارزش 
گرفتن پول های میلیاردی را داشته باشند؟ شاید تعداد کمی از 
بازیکنان لیاقت این را دارند که در لیگ برتر اندازه واقعی خودشان 
پول بگیرند. کدام بازیکن است که حتی با قراردادهای پایین 
نمی خواهد به استقلال بیاید؟ تیم فوتبال بزرگ استقلال اسم 
دارد و هیچ مشکلی برای جذب بازیکن ندارد. اگر می گویند که 
سقف بودجه مانع شده تا بازیکن خوب بگیریم به خاطر این است 
تا فرار رو به جلو کنند و می خواهند هواداران را سرگرم کنند تا 
اگر  احیاناً تیم قهرمان نشد بگویند که ما قبلاً گفته بودیم.  بازیکن 
اسمی مثل مهرداد محمدی را گرفته اند، ولی استقلال بازیکن 
باکیفیتی جذب نکرده است. مهدی قایدی و محمد محبی را 
می خواستند حفظ کنند، این دو بازیکن فصل قبل به چه دردی 
خوردند؟ چه کاری برای استقلال کردند؟ فصل قبل استقلال 
قهرمانی را در دو دیدار دربی از دست داد. در صورتی که بازیکنی 
که پول خوب می گیرد باید در بازی های بزرگ هم مثمرثمر 
باشد، درحالیکه بود و نبود آنها هیچ فرقی نداشت.  بزرگترین 
شانس استقلال این بود که محبی و قایدی از تیم رفتند. آنها فقط 
اسم بزرگ داشتند و خوب شد برای ماندن شان باشگاه هزینه 
نکرد و می توانند با سایر بازیکنان جوان نتیجه بگیرند. استقلال 
با تیم امیدش هم بازی کند جز سه تیم اول لیگ برتر خواهد 
شد. بازی قایدی به درد هواداران می خورد، چون تماشاگرپسند 
بازی می کند، اما  موقعی به درد می خورد که تیم قهرمان می شد.  
جواد نکونام می دانست در استقلال چه خبر است و سرمربی 
این تیم شد. اگر استقلال بهترین بازیکنان جهان را هم بگیرد 
سرمربی نمی تواند قول بدهد که تیم را قهرمان خواهد کرد.  ثبات 
مدیریتی وجود ندارد. الان هم علی خطیر به عنوان مدیرعامل 
آمده، باید 2 سال به او وقت بدهند تا استقلال قهرمان شود. 
مشکل مدیریتی داریم که مدیر نمی داند تا چه زمانی در باشگاه 
خواهد ماند. خطیر باید مشکل مالی را حل کند، چون بدهی ها 
استقلال را اذیت می کند. مدیرعامل نمی داند بدهی را بدهد، 
پول بیاورد یا بازیکن بگیرد، چه کار باید بکند؟ بدهی را مدیران 
قبلی به بار آورده اند ولی باید مدیر بعدی پرداخت کند.  نباید 
یک مدیر بدهی بالا بیاورد، برود و پاسخگو نباشد. اگر بدهی ها 
تسویه شد و سپس علی خطیر بدهی بالا آورد، باید پاسخگو باشد. 
تمام استقلالی ها باید دست به هم بدهند تا مشکلات گذشته را 
برطرف کنند. سپس بعد از برداشتن موانع و بدهی های قبلی 
باشگاه، مدیرعامل و سرمربی کارشان را به خوبی انجام بدهند 
تا دیگر شاهد اتفاقات تلخی مانند حذف از آسیا و هزینه های 

بیهوده نباشیم.

ستار همدانی کارشناس فوتبال و پیشکسوت 
تیم استقلال در خصوص وضعیت این روزهای 

شاگردان نکونام صحبت کرد. 
 در خصوص شرایط این روزهای 

استقلال چه نظری دارید؟
 در مورد شرایط استقلال چه می توان گفت 
جز تاسف خوردن؟ هواداران استقلال ظاهراً 
همه اش کارش شده حرص و جوش خوردن 
و ناراحتی و واقعاً نمی دانم این شرایط کِی 
می خواهد تمام شود؟ یک اتفاق تکراری 
هر سال در حال رخ دادن است و همیشه در 
مقطع نقل و انتقالات به جای اینکه شاهد 
اخبار خوش باشیم فقط باید اتفاقات نگران 
کننده بشنویم. فرصت برای استقلال از 
دست رفته است و فکر می کنم عمدی در 
این اتفاق وجود داشته است و می خواستند 
استقلال را از حریفان عقب نگه دارند. از 
بین بازیکنانی که نکونام خواسته نتوانستند 
کسی را جذب کنند و همه یک به یک جذب 
تیم های دیگر شدند و حتی بازیکنان کلیدی 
تیم هم نتوانستند حفظ شوند. محبی رفت و 
قایدی هم شنیده ام در حال جدایی است و 
با این شرایط هوادار استقلال چه امیدی به 
فصل آینده داشته باشد؟ الان چه بازیکنی 
بیرون مانده که استقلال بتواند آن را جذب 
کند و با سایر تیم های مدعی رقابت کند؟ یک 
نگاه به اسکواد تیم های مدعی بیاندازید و با 
استقلال مقایسه کنید تا متوجه شوید اوضاع 

چقدر بد است. 
 در مورد حضور جواد نکونام روی 

نیمکت آبی ها، چه نظری دارید؟
 جواد نکونام از جنس استقلال است و 
مربی خوب و کاربلدی است ولی در این 
شرایط مگر او می تواند معجزه کند؟ او 
مدت ها منتظر این فرصت بود که روی 
نیمکت استقلال بنشیند ولی خب در بدترین 
شرایط این اتفاق برایش رخ داد. مشکلات 
مالی و مدیریتی در استقلال بیداد می کند 
و اگر هم استقلال این فصل نتیجه نگیرد 
نباید آن را از چشم جواد نکونام ببینیم چرا 
که همان طور که خودش گفت هیچکدام از 

خواسته هایش برآورده نشده است. 
مدیریت  مسند  بر  خطیر  علی   

باشگاه نشست!
 مشکلات استقلال مربوط به بالاتر از 
سطح مدیریت است. جایی که باید منابع 
مالی باشگاه تامین شود. اصلًا مشخص 
نیست متولی استقلال در حال حاضر کدام 
شخص یا کدام نهاد است. الان استقلال زیر 
مجموعه وزارت ورزش است یا زیرمجموعه 
سازمان خصوصی سازی؟ مشکلات مالی را 
چه کسی باید برطرف کند؟ تا وقتی پول 
نباشد مدیرعامل هم کاری از دستش ساخته 
نیست. الان استقلال حسابش خالی است و 
200 میلیارد هم بدهی دارد که باید آن را 

صاف کند تا تازه بتواند بازیکن بگیرد. 

ادموند اختر 
کارشناس فوتبال 

همدانی: 
مشکلات استقلال 
مربوط به بالاتر از 

سطح مدیریت است

تیم ملی کشتی آزاد به ورزشگاه 
آزادی رفت. در حاشیه این 
نی  یزدا حسن  هم  تمرین 
کاپیتان تیم ملی کشتی آزاد 
درون دروازه ورزشگاه آزادی 

ایستاد و دروازه بانی کرد. 

روز گذشته و به گزارش سایت 
رسمی باشگاه استقلال، 
ایمان سلیمی مدافع ۲۷ ساله 
فصل گذشته مس رفسنجان 
با عقد قراردادی دو ساله رسما 

به استقلال پیوست. 

ایمن حسین مهاجم الجزیره 
امارات این روزها به یکی از 
گزینه های اصلی باشگاه 
تبدیل شده  پرسپولیس 
است. وی از سال ۲015 برای 
تیم ملی عراق بازی می کند. 

ت
شــ

س نو
عک

        گزینه   گلر خرید مدافع

صمد مرفاوی: 

استقلال ورشکسته است بازیکن سابق استقلال معتقد است این 
تیم از لحاظ مالی شرایط خوبی ندارد و باید 
هرچه زودتر به این تیم کمک کرد. صمد 
مرفاوی، سرمربی سابق استقلال در گفت وگو 
با ایسنا، درباره شرایط این باشگاه در فصل 
آماده سازی و تغییرات مدیریتی در شرایطی 
که باید به دنبال جذب بازیکن باشد، اظهار 
کرد: بیشتر اوقات شرایط استقلال به همین 
روال است و مشکلات مدیریتی، این تیم را 
به این وضع انداخته است. من قبل از حضور 
خطیر در استقلال گفتم این تیم ورشکسته 
است و مشکلات زیادی دارد. تیمی هم که 
ورشکسته باشد، مشکلاتش یکی، دو روزه 
حل نمی شود. وی درباره اینکه این تیم هنوز 

در نقل و انتقالات نتوانسته موفق عمل کند، 
گفت: باید شرایط را تحمل کرد. شخصیت 
استقلال، شخصیت قهرمانی است. استقلال هر 
کم و کسری داشته باشد، برای قهرمانی تلاش 
می کند ولی تماشاگران باید این شرایط سخت 
را درک کنند تا تیم از این بحران خارج شود. 
بازیکن سابق استقلال درباره حضور خطیر 
در سمت سرپرست مدیرعاملی استقلال 
خاطرنشان کرد: خطیر قبلا در استقلال حضور 
داشته و از تجربه کافی برخوردار است. باید به 
وی زمان داد تا بتواند افکارش را در استقلال 

پیاده کند. اگر خطیر بتواند مشکلات مالی 
باشگاه را حل کند، می تواند این تیم را به 
موفقیت برساند. مرفاوی درباره اینکه آیا وقتی 
مدام صحبت از جذب بازیکن جدید می شود، 
نوعی بی احترامی به بازیکنان حال حاضر 
تیم است؟ بیان کرد: به این معنی نیست که 
بازیکنان فعلی توانمند نیستند، اما وقتی که 
فصل نقل وانتقالات است، تیم ها باید نقاط 
ضعف خودشان را با توجه به نیاز سرمربی 
تقویت کنند. استقثلال باید بازیکنانی را 
جذب کند که بتواند با آنها در کورس قهرمانی 

باشد. وی درباره جدایی محبی از استقلال 
تصریح کرد: حیف شد محبی از استقلال رفت 
و مسئولان باید شرایطی را فراهم می کردند 
که این بازیکن جدا نشود و حالا با جدایی 
این بازیکن باید هرچه سریعتر جایگزین وی 
را پیدا کنند. محبی بازیکنی بود که خیلی 
می توانست به تیم کمک کند. مرفاوی درباره 
اینکه چه تیم هایی مدعی قهرمانی هستند، 
گفت: سپاهان و تراکتور امسال یارگیری 
خوبی انجام داده اند و پرسپولیس هم تیم فصل 
گذشته خودش را حفظ کرده است. استقلال 
اگر بتواند در فاصله باقی مانده تا شروع لیگ، 
یارگیری خوبی انجام دهد می تواند مدعی 

قهرمانی باشد. 

مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال گفت: همه آسیا هم 
عربستان نیست که بازیکنانی مثل رونالدو و بنزما مطابق 

سیاست گذاری خاصی بیایند. 
تنهایی؟

تاج در نشست هم اندیشی و آسیب شناسی معاونت فرهنگی 
و کانون هواداران باشگاه ها اظهار داشت: باید تشکر ویژه از نیروی 

انتظامی و مسئولان امنیتی برای برگزاری مسابقات داشته 
باشیم. در هیچ جای دنیا سازمان لیگ به تنهایی و بدون 
مسئولان انتظامی نمی تواند مسابقه ای را برگزار کند. از نظر 
فیفا و AFC تنها فردی که می تواند مسابقه را به تاخیر اندازد، 

مسئولان انتظامی هستند و در این حالت هیچکس هم 
امکان جریمه کردن ندارد.   

 فیرپلی مالی
وی افزود: امسال لیگ ما با تغییراتی دنبال 
خواهد شد  . نظمی باید ایجاد می شد که البته 
سال ها به تعویق افتاده بود. باید برای فیرپلی 
مالی تلاش می کردیم تا رقابت در لیگ پویا 
و پربارتر باشد . وقتی یک تیم 28 میلیارد و 
دیگری 400 میلیارد هزینه کند، یعنی تیم ها 
با هم برابر نیستند و یک رقابت پویا و پربازده 
اتفاق نمی افتد. رئیس فدراسیون فوتبال 

عنوان کرد: لیگ انگلیس همیشه به این 
دلیل جذاب است که هزینه تیم ها به هم 

نزدیک است . اگر قرار است ما هم اینجوری باشیم، باید 3-4 تیم 
شرایط دیگری پیدا کنند و تغییرات دیگری انجام شود. 

 کیفیت پایین؟
تاج با اشاره به کیفیت پایین برخی بازیکنان لیگ ایران گفت: 
بازیکنی داشتیم که مورد اعتراض هواداران بوده و با 5 دقیقه یا نیم 
ساعت بازی کردن، عدد قابل ملاحظه ای می گرفت . باید 
کیفیت بازیکن خارجی از داخلی بیشتر باشد و بازیکنی 
را عاریت بگیریم که کیفیت خوبی داشته باشد . قانون 
جدید که می گوید بازیکن خارجی باید 60 درصد 
بازی ها را در زمین باشد به این دلیل است که بازیکن 
بازی کند. در غیر این صورت باشگاه ها نمی توانند از 

بازیکن خارجی در سال بعد استفاده کنند. 
 آپشن قرارداد

وی درمورد آپشن قرارداد بازیکنان، توضیح داد: 
یک بازیکن قراردادش 2 میلیارد و آپشنش 15 
میلیارد بود. در شرایطی که در قانون جدید باید 
آپشن ها معادل 20 درصد قراردادها باشد و هر 
آپشنی می خواهیم به بازیکن بدهیم، نباید 
از این درصد بالاتر برود. این مسائل سبب 
جذابیت لیگ می شود. رئیس فدراسیون 
فوتبال خاطرنشان کرد: همه فوتبال آسیا 
هم عربستان نیست که بازیکنانی مثل 
رونالدو و بنزما مطابق سیاست گذاری 

خاصی بیایند. هرچند این موضوع فوتبال را جذاب می گند اما قرار 
نیست در کل آسیا اتفاق بیفتد. ما هم چنین کاری انجام نمی دهیم. 
راه درست این است که اگر درآمد خیلی بالایی داشتید، برهمین 
اساس بازیکن گران هم بگیرید. تصمیم ما متناسب با شرایط مالی 
لیگ بود. تاج ادامه داد: تمام 16 باشگاه زیانده هستند و اگر این 
مسیر ادامه پیدا کند، فوتبال رو به سکون می رود. نباید فقط چک و 
سفته بدهند و زیان ده باشند. از قضا بدهی تیم های پرطرفدار بیشتر 
است . اگر هم کسی قرارداد بدی بست، گرفتاری هایش متعلق به 

خود باشگاه است. 
بانوان 

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: دسته جمعی ناسزا گفتن اصلا 
زیبنده کشور نیست. امسال لیگ را با حضور بانوان در برخی 
ورزشگاه ها شروع خواهیم کرد. باید تجهیزات هر ورزشگاه مثل 
ورودی، خروجی و... را بسنجیم. شان و منزلت بانوان ما این نیست 
که فضای مناسبی برای آنها در نظر گرفته نشود و امکانات رفاهی 
که لازمه ورودشان است نباشد. تاج عنوان کرد: البته در برخی 
ورزشگاه ها که مثل نقش جهان اصفهان، گل گهر، فولاد خوزستان 
و... آماده حضور بانوان هستند و این مهم را انجام خواهیم داد. همه 
دستگاه ها همکاری می کنند و باید همه بفهمند سامانه هوشمندی 
این تصمیم را می گیرد. به هر حال ممکن است داور یک سوت بزند 
اما باید برخی مسائل را رعایت کرد. اگر این موضوع رعایت نشود، 
ممکن  است با مشکلات جدی رو در رو شویم. نگاه زن ستیزی 

نداریم بلکه هرجا شرایط مهیا باشد این کار را انجام خواهیم داد. 

همه فوتبال آسیا عربستان نیستتاج: 


